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Fiatal házasok támogatásátóla temetési segélyig 

Tavaly 690 millióval 
segített a városháza 

ESETI SZOCIÁLIS TÁMOGATÁSOK 
2006-BAN SZEGEDEN 

támogatottak száma millió forint 

átmeneti segély 7190 180 

közgyógyellátás 2563 49 

temetési segély 698 15 

súlyos mozgáskorlátozottak 
támogatása 

1264 11.2 

Forrás: DM-gyűjtés DM-grafika 

Nem szegénységi bizonyítvány 
az, ha valaki szociális támo-
gatást igényel az önkormány-
zattól. Szegeden 2006-ban 25 
ezer 700-an kértek valamilyen 
segélyt és 21 ezer 900-an meg is 
kapták. A Szociális, Családvé-
delmi és Egészségügyi Iroda na-
ponta 102 kérelmet dolgoz fel. 

A szociális kedvezmények és segé-
lyek elbírálását Szegeden a Szociá-
lis, Családvédelmi és Egészség-
ügyi Iroda végzi. Ügyfélszolgála-
tán tucatnyi támogatás közül vá-
laszthatnak a rászorulók. A támo-
gatások a felnőttekre, a gyerme-
kekre és az egész családra is kiter-
jedhetnek, állandó vagy eseti jel-
leggel segíthetik a kérvényezőt. 
Szegeden 2006-ban 25 ezer 700 
szociális juttatásra vonatkozó ké-
relem érkezett az irodába. Három-
ezer 800 elutasítás mellett 21 ezer 
900 kérelmet fogadtak el. Ez na-
ponta 102 igénylést jelent. 

- A szociális juttatások odaíté-
lésekor a jogosultságot vizsgál-
juk. A családsegítő szolgálat is 
sokat lendít a munkánkon. A 
gyors és pontos ügyintézésre tö-
rekszünk - tájékoztatott az iroda 
vezetője, Novkov Veszelinka 

A szociális segélyek odaítélését 
a törvény vagy a helyi közgyűlési 
rendelet szabályozza. Ez alapján 
állapítja meg a hivatal a pénzbeli 
támogatást vagy az esetleges ked-
vezményeket. Szegeden 2006-
ban összesen 1 milliárd 484 mil-
lió forintot fizettek ki szociális 
juttatásként. Ebből az önkor-
mányzat 690 milliót vállalt. Az 
állandó, havi jellegű támogatáso-
kat 90 százalékban az állam, 10 
százalékban az önkormányzat fe-
dezte. A legnépszerűbb havi jutta-
tás a rendszeres szociális segély, 
amelyet tavaly 1221-en kaptak 
meg. Ennek az összköltsége 293 
millió forint volt. Átlagban 23 

ezer forintot kaptak kézhez a rá-
szorulók. Időskorúak járulékában 
59-en részesültek, ez 18 millió fo-
rint éves kifizetés. A lakásfenn-
tartási támogatást 3 ezer 682 csa-
lád vehette igénybe, 322 millió fo-
rint értékben. Az ápolási díjat 
692-en vették fel: összesen 214 
millió forintot. Nagy segítséget je-
lent a másfél-kétéves programra 
épülő adósságkezelési szolgálta-
tás is. Ez a közüzemi hátralékot 
felhalmozó családokon segített: 
az adósság 75 százalékát vállalta 
át. Jelenleg 162 család vesz részt a 
programban, a támogatásra ta-
valy 28 millió forintot fordítottak. 
A rendszeres gyermekvédelmi 
kedvezmény ingyenes étkezte-
tést, kollégiumi ellátást és ingye-
nes tankönyveket biztosított. A 
rászorulók egy évben három alka-
lommal ötezer forint pénzbeli tá-
mogatást is kaptak, amelyből 
egyet az önkormányzat finanszí-
rozott. 

Az eseti támogatásokból a leg-
többen átmeneti segélyt igényel-
tek. A fiatal házasok első lakás-
vásárlási támogatását 208 család 
kapta meg. 

HORVÁTH LEVENTE 

PÉNZ A LAKÁSVÁSÁRLÁSHOZ 

H | A f iatal házasok első lakásvásár-
lási támogatása alap esetben 
500 ezer forint kamatmentes 
kölcsön, plusz 500 ezer forint tá-
mogatás. Ehhez a meglévő gyer-
mekek után további százezer fo-
rint jár gyermekenként. Ha az el-
ső lakásszerzés esete is fennáll , 
akkor további 300 ezer forint jár 
a kérvényezőnek. így egy négyta-
gú család esetében akár 1,5 mil-
lió forint is lehet a támogatás 
összege. A támogatásról a köz-
gyűlés nyolctagú szakbizottsága 
dönt. A testület tavaly 184 millió 
forintot osztott ki. 

HÍREK 

ÚJ ELNÖK A JOBBIKNÁL 
A korábbi elnök, Apáti Bálint nem 
jelöltette magát, ezért a Jobbik 
Magyarországért Mozgalom 
szegedi szervezetének élére új 
elnököt választottak, Rocskár 
Györgyöt. Az új elnök nevezi ki az 
alelnököket, egyikük Tóth Péter 
lesz, a másikuk személyéről még 
tárgyalások folynak. 

TISZTÚJÍTÓ M S Z D P 
A Magyarországi 
Szociáldemokrata Párt helyi 
szervezetei tisztújító taggyűlést 
tartottak. Az MSZDP szegedi 
elnöke: Beck Zoltán maradt, 
megyei vezetője továbbra is 
Bodor László. A párt országos 
választmányába a szegedi Német 
Józsefet és a maroslelei Molnár 
Jánost delegálta a lcüldöttgyűlés. 

KISTÉRSÉGI CSATORNÁZÁS 
Bordányban, Forráslcúton, 
Sándorfalván, Szatymazon, 
Üllésen és Zsombón 
nagyszabású csatornázásba 
fognának - jelentették be tegnap 
a szegedi városházán. A 
nyolcezer ingatlan 
szennyvízelvezetése akkor 
valósul meg, ha erre a kistérségi 
társulás elnyeri az EU 
támogatását. A terveket a 
Szegedi Víziközmű Működtető 
és Fejlesztő Zrt. készíti el. 

Egyre többen vannak az e-mailes panaszosok, de járnak a fogadóórákra is 

Beszélgetnek a képviselőkkel 

A papírgyűjtés bevételét osztálykirándulásra, iskolanapra fordítják 

Újságpapírból lesz a roller és játék 
A tavalyi papírgyűjtési akcióban 13 
ezer tonna papírt vi t tek a szegedi isko-
lák a MÉH Zrt . telephelyére. Az őszi és 
a tavaszi gyűjtés bevételét minden is-
kola a gyerekekre fordít ja, sok helyen 
az osztálykirándulásokat is ebből fi-
nanszírozzák. 

A gyerekek még ma is szívesen vesznek 
részt a papírgyűjtésben. A szegedi isko-
láknak ősszel és tavasszal szerveznek 
akciót. A gedói diákjai már jó előre ké-
szülnek: hetekkel korábban összekötö-
zik az ot thon összeszedett napilapokat 
és reklámújságokat. Zömében az ottho-
ni papírhulladékot viszik leadni, de még 
a szomszéd utcákban is körbe járnak. 

- Tavaly a legügyesebb osztályunk 
1697 kilogramm újságpapírt gyűjtött -
mondta Kothencz Erzsébet igazgatóhe-
lyettes. - Összesen pedig 14 ezer 23 ki-
logrammot hoztak be a gyerekek. 

A pénzt - ahogyan az összes intéz-
ményben - itt is a gyerekek kapják: az 
őszi gyűjtés bevételét a diákönkormány-
zat használhatja fel, a tavaszi akcióból 
az osztálykirándulásokhoz járulnak 
hozzá. 

A dorozsmai ferney-iskolában leg-
utóbb mintegy 16 ezer kilogramm pa-
pírt gyűjtöttek össze a tanulók, s mun-
kájuk gyümölcsét is élvezhetik, hiszen 

- mondta Molnár Márta óvodavezető. - A 
szülők támogatják ezt a kezdeményezést, 
rengeteg újságot hoznak, amit köszönünk 
nekik. E nélkül ugyanis nem tudnánk 
ennyi szép és hasznos dolgot vásárolni a 
gyerekeknek. Legutóbb rollert, kismotort, 
sportszereket és készségfejlesztő játéko-
kat vásároltunk. 

Ezek az akciók nemcsak azért haszno-
sak, mert sok kicsi sokra megy alapon az 
intézmények pluszpénzhez jutnak. (A be-
vételért egyébként nagyon meg kell dol-
gozni, hiszen a MEH-telepen egy kiló pa-
pírt négy forintért vesznek át.) A gyerekek 
azt is megtanulják: a papír újra felhasz-
nálható, így a kukába dobás helyett hasz-
nosabb, ha összegyűjtik, összekötik, és a 
MÉH telepre kerül. 

NYEMCSOK ÉVA 

JUTALOM A LEGÜGYESEBBEKNEK 

A MÉH Zrt. őszi és tavaszi akciói során a 
legjobban tel jesítő intézményeket ju ta l -
m a z z a . Az e lmúl t időszakban az iskolások 
13 ezer tonna papír t gyűjtöttek össze, 
tudtuk meg Szabó Péter kereskedelmi 
igazgatótól . A legügyesebbek tárgyjuta-
lomban részesülnek. A társaságtól olyan 
eszközöket kapnak az iskolák, ami re épp 
szükségük van: zsámolyt , k ispályás ka-
put. 

Egy ellenzéki és egy kormánypárti önkormányzati képviselő fo-
gadóórájára látogattunk el - és belefüleltünk a körzetükben élők 
panaszaiba. Jöhet vizitdíj, dobozdíj, energiaár-emelés - országos, 
de még városi szintű problémákat sem vetettek fel az emberek, 
közvetlen lakókörnyezetük helyzete érdekelte őket. 

Helyszín a Fő Fasori Általános 
Iskola egyik tanterme, ahol 
Farkasné Pocsai Blanka, a 8-as 
választókerület, Újszeged és 
Marostő fideszes önkormány-
zati képviselője idén először 
tartot t lakossági fogadóórát. 
Már előre jelezte: országos, vá-
rosi, de még az egész választó-
kerületre vonatkozó kérdések-
kel sem fordulnak túl gyakran 
hozzá. Októbertől szórólapo-
kat osztott szét a körzetében 
élők között, amin közérdekű 
telefonszámok mellett saját el-
érhetőségét és e-mail címét is 
fel tüntette. A világhálón ke-
resztül egyre több panaszos ke-
resi fel a képviselőt. 

Fogadóóráinak azonban állan-
dó részvevője is akad. Nem pa-
naszosról, Németh Tiborról, a 
körzet közterület-felügyelőjéről 
van szó. A tapasztalatok ugyan-
is azt mutatják, sokan illegális 
szemétlerakás, fakivágás, ége-
tés problémájával fordulnak a 
képviselőhöz - mindezek meg-
oldása pedig a közterület-fel-
ügyelőre tartozik. Hogy valóban 
nem haszontalan jelenléte, azt 
Faragó Rudolfék példája is meg-
erősítette. A házaspárnak elege 
van abból, hogy lakóparkjuk 
környékét, a Katalin és a Füle-

müle utca sarkát egyesek sze-
métlerakónak nézik. Már azt 
sem értették, hogy a tőlük 500 
méterre levő építkezésekhez a 
vállalkozók miért utcájuk sar-
kát használták depóként, de 
hogy még az épületek felhúzása 
után is odahordják a betontör-
meléket, azt már végképp nem 
tudják tolerálni. Panaszukat 
gyors telefonszámcsere követte 
a közterület-felügyelővel, aki 
ígérte, már másnap kimegy a 
helyszínre. Boldog Miklós elő-
ször gratulált a képviselő kine-
vezéséhez, majd a Katalin utca 
közvilágításáról érdeklődött: 
számíthat-e rá? Jött a megnyug-
tató válasz: a 2007. évi költség-
vetésben tervben van a Maros-
tői kiskertek közvilágításának 
bővítése. Nem csupán ezek, a 
fogadóórán elhangzott összes 
kérdés és kérés a képviselő kis 
noteszébe került: a hét pana-
szos meghallgatása kitöltötte a 
rendelkezésre álló egy órát. 

Nem úgy a Kecskési Művelő-
dési Házban, ahol Szentmihály, 
Gyálarét, Klebelsberg-, és Kecs-
késtelep SZDSZ-es önkormány-
zati képviselője tartott fogadó-
órát. A kecskésiek közül mind-
össze ketten érezték szükségét, 
hogy panaszukkal felkeressék 

Farkasné Pocsai Blankának a szemetelőkre panaszkodnak 

B a r t á n é T ó t h M á r i a az u n o k á k r ó l is ha l l Fotó: Karnok Csaba 

a papírért kapott pénzt itt is rájuk köl-
tik. 

A szegedi óvodákban is hagyománya 
van a környezettudatos gondolkodás át-
adásának, itt is gyűjtik a papírt. A Hajnó-
czy utcaiban például egész évben folyama-

tosan. Az oviban kihelyezett ládába rak-
hatják a szülők az összekötözött újságo-
kat, ami később a pincébe, onnan pedig a 
MEH-telepre vándorol. 

- Régóta hagyomány az óvodánkban, 
hogy nálunk mindennap van papírgyűjtés 

A H a j n ó c z y u t c a i ov i sok k e m é n y e n d o l g o z n a k Fotó: Karnok Csaba 

Fotó: Frank Yvette 

Bartáné Tóth Máriát. Köztük 
Varga Ottó, aki nélkül a képvise-
lő állítása szerint nincs is fogadó-
óra. A nyugdíjas férfi majd fél 
órán át beszélt a gonosz helyi és 
távolsági buszjáratokról. Előbbit 
szerinte nem fűtik, utóbbiak pe-
dig nem vesznek fel utasokat a 
Mars tér felé. A körzet közterü-
let-felügyelője itt is jelen volt, de 
neki ezen a napon nem adtak fel-
adatot a kecskésiek. Bartáné -
akivel választói szintén főleg 
e-mailben tartják a kapcsolatot -
elmondta, vélhetően azért voltak 
kevesebben, mert rendeződött a 
csatornázás Kecskésen. - A gyá-
larétiek ezzel szemben mindig 
szép számmal jelennek meg. Be-
ülnek a terembe és elvárják, hogy 
beszámoljak nekik, mi történt 
legutóbbi találkozásunk óta a vá-
rosban és a közgyűlésben. Utána 
sokan az unokáikról mesélnek 
történeteket, de szóba kerülnek a 
környezetükben tapasztalható 
problémák is. 

K. G. G. 


